
Zpráva pro jednání RM KH dne: 13. 3. 2019 Číslo materiálu: 7/1 

Komise: Komise pro sociální záležitosti 

Datum:   26.2.2019 

Přítomni: 

 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

 

Hosté: 

RNDr. Otruba, Klára Kocmanová, Ing. Daczická, Ing. Hudcová, Bc. Šlesingr,  

Bc. Nováková, Mgr. et Bc. Březina, PhDr. Válková, pí. Bártlová 

 

Bc. Čermák, pí. Hlavatá, Ing. Kuklová, Ing. Lacina, 

 

- 

 

- 

Člen ZM: Ing. Daczická, RNDr. Otruba 

Příští jednání: nebyl stanoven 

 

1) Návrh usnesení pro RM:      

 

Rada města Kutná Hora 

 

b e r e  n a  v ě d o m í  

 

a) zápis z komise pro sociální záležitosti ze dne 26.2.2019 

 

b) návrh komise pro sociální záležitosti na rozdělení dotací z Programu pro poskytování dotací z 

rozpočtu Města Kutná Hora na sociální účely pro rok 2019 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

 

Program jednání včetně krátkého komentáře: 

 

1. Diskuse ke stanovení indikátorů u vyhodnocených žádostí o střední a velké granty 

Členové komise po krátké diskusi navrhli, aby byly indikátory u jednotlivých vyhodnocených 

žádostí stanoveny přiměřeně, tak aby byla zajištěna prokazatelnost naplnění cílů aktivit 

jednotlivých projektů a také zajištěna publicita.  

 

2. Úvodní rozprava před hodnocení žádostí o dotace z Programu pro poskytování dotací z 

rozpočtu Města Kutná Hora na sociální účely pro roky 2018 – 2020 a jejich návrh na rozdělení 

pro rok 2019 

Ze strany tajemníka komise byla směrem ke členům komise prezentována potřebnost jednotlivých 

druhů registrovaných sociálních služeb a činností sociálního charakteru s důrazem na aspekty 

kvality jednotlivých služeb. Členům komise byla velmi podrobně vysvětlována hodnotící kritéria 

a po jednání komise obdrželi jejich písemný popis. Členové komise podepsali prohlášení o střetu 

zájmů a o zachování mlčenlivosti. 

Také byl dán prostor pro reflexi způsobu hodnocení žádostí o dotace a jednotliví členové komise 

se vyjádřili následovně: 

Ing. Daczická: „navrhuji diskutovat na dalším jednání o možnostech hodnocení dotací a grantů 

ať už formou externí nebo interní“. 



 

Bc. Čermák „bylo dost náročné. Určitě by mi pomohl komentář k  hodnocení dotací, který zaslal 

tajemník komise“. 

Bc. Nováková „jako velký střet zájmů vidím skutečnost, že žádosti hodnotí poskytovatelé služeb 

působící v KH, ostatní poskytovatele, kteří žádají o dotaci, tak mohou vnímat jako konkurenty a 

tato skutečnost se může odrážet v hodnocení. Pokud hodnocení zůstane v rámci soc. komise, měl 

by být součástí neveřejného hodnocení jasný komentář, za co byly body strženy. Na zvážení 

dávám, zda by neměli hodnotit externí hodnotitelé nezaujatí v soc. službách v KH.“ 

RNDr. Otruba „hodnocení žádostí bez znalosti sociální problematiky a projektů vůbec je velmi 

náročné. Pro hodnotitele, který to dělá poprvé, je rozhodující se v problematice orientovat, 

prostudovat registr soc.služeb, ceny v místě a čase obvyklé, proniknout do systému soc.služeb na 

území města, nejlépe návštěvou zařízení jednotlivých poskytovatelů. Při zodpovědném hodnocení 

vychází časová dotace na jeden projekt min. na půl hodiny. Ohodnotit všechny žádosti je tedy 

práce na dva dny práce. I z tohoto důvodu vidím změnu způsobu hodnocení dotací jako žádoucí. 

Navrhuji do budoucna hodnocení za účasti externích hodnotitelů (za úplatu na DPP, např. 250,- 

Kč za hodnocení jednoho projektu), při ca 32-ti žádostech o dotace a min. tří nezávislých 

hodnotitelích by vycházel náklad na hodnocení všech projektů na 24tis. Kč.“ 

V rámci diskuse zaznělo téma udržitelnosti výstupů projektu, z jehož zdrojů byl pořízen 

autobus, Klubus. RNDr. Otruba komentoval udržitelnost autobusu tak, že: „udržitelnost 

investičního projektu města je vázaná pouze na investici do budovy, tedy centra sociálních služeb, 

Trebišovská 611, po uplynutí 5-ti let je závazkem města zachovat v těchto prostorách jakoukoliv 

sociální službu z výčtu služeb vypsaných ve výzvě. Podle mne není tedy nutné zachovávat službu 

NZDM (tj. Klubus) po dobu dalších pěti let. Tento přístup je dobré konzultovat s MPSV jako 

poskytovatelem dotace, zda je správný“ .Tajemník komise odkázal na podmínky udržitelnosti 

stanovené podmínkami dotační  výzvy v rámci IOP, ze kterého byl autobus a oprava budovy 

v Trebišovské pořízeny. Konkrétně je udržitelnost nastavena na 5 let po ukončení projektu včetně 

indikátorů (počty úkonů s cílovou skupinou) a provozování sociálních služeb i vzdělávacích 

aktivit. Dále 5 let na provozování sociálních služeb stanovených v  dotační výzvě v rámci IOP.  

Tajemník komise uzavřel konstatováním, že ze strany OSVZ je iniciativa připravit revizi 

stávajícího způsobu hodnocení žádostí o dotace, zejm. precizování a zestručnění oblastí 

hodnocení i stanovení priorit,  a současně požádal členy komise o spolupráci při jejich dalším 

zasedání. Tajemník komise také poukázal na nutnost zajistit dokončení návrhu pravidel do konce 

května 2019 s ohledem na proces schvalování a zákonné lhůty. 

S ohledem na celkovou částku určenou z rozpočtu města Kutná Hora bude návrh komise 

pro sociální záležitosti na rozdělení dotací z Programu pro poskytování dotací z rozpočtu 

Města Kutná Hora na sociální účely pro roky 2018 – 2020 předložen zastupitelstvu města 

Kutná Hora na jeho nadcházejícím zasedání. 

S ohledem na svůj rozsah jsou přílohy pouze v elektronické podobě 

R190313_07SOCa_01.pdf 

Přílohy:  

a) Stručný přehled hodnocených dotací z Programu pro poskytování dotací z rozpočtu Města 

Kutná Hora na sociální účely pro rok 2019 

b) Podrobný přehled hodnocených dotací z Programu pro poskytování dotací z rozpočtu Města 

Kutná Hora na sociální účely pro rok 2019 včetně nepovinných komentářů 



 

3. Online databázový systém Grantys 

Ve vzájemné spolupráci zdejšího oddělení informatiky, odboru sociálních věcí a zdravotnictví, 

odboru památkové péče, školství a kultury je připravováno zavádění elektronické 

administrace dotací a grantů Města Kutná Hora v rámci projektu s názvem Specifické 

informační a komunikační systémy a infrastruktura II. TC ORP Kutná Hora, 

CZ.06.3.05/0.0/0.0/16_044/0005060, Integrovaný regionální operační program. 

 

V rámci realizovaného projektu došlo v loňském roce k zakoupení on-line databázového 

systému s názvem Grantys, který je určen pro správu nadačních žádostí a podpořených projektů. 

Celkové náklady na pořízení on-line databázového systému činily 586 850Kč včetně DPH.  

 

Uvedený systém Grantys nabízí široké možnosti pro administraci a správu žádostí o dotace a 

granty. Současně je systém napojen na spisovou službu, kterou Město Kutná Hora využívá. 

 

Rada města Kutná Hora vzala informaci o zavádění Granstysu na vědomí svým usnesením 

č. 82/19 ze dne 23.1.2019. 
 

Zápis byl dán členům komise pro sociální záležitosti k doplnění a schválení před vlastním 

předložením. 

 

Zápis ověřila předsedkyně komise PhDr. Válková. 
 

zápis vyhotovil 

Bc. Marián Šlesingr, DiS. v. r. 

tajemník komise pro sociální záležitosti 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

 

 

 

4) Reakce rady města: 

 

 


